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A HÜLYESÉGRE NINCS MENTSÉG

A Fidesz utálja Oroszországot. Kis orszá-
gunk nagy ívû történelmében persze nem
állnak egyedül. Andrássy Gyula gróf, az
Osztrák-Magyar Monarchia külügyminisz-
tere példának okáért közismert volt orosz-
ellenességérõl. Horthy Miklóst azért nem
hoznám fel példaként, mert neki úgy
amblokk az oroszokkal nem volt baja. Õ a
kommunistákat utálta, de õket nagyon. 

Szóval a Fidesz-vezérkar mai orosz-
ellenességének van némi történelmi gyö-
kere. Ez azonban nem jogosít fel senkit ar-
ra, hogy hülyeségeket mondjon. A Heti Vá-
lasz, amely a Fideszhez közel álló média-
család tagja, múlt heti számában egy
Benyhe János nevû nem tudom kicsoda tol-
lából a következõket írta: az orosz-szovjet
bolsevikok találták ki a „zdravsztvujtye“
köszönést. 

Nem mondom, a bolsevikok elég eret-
nek népség volt, sok mindent kitaláltak, de
nem mindent. Vlagyimir Dal, akinek nevét
nem biztos, hogy Fidesz-média körökben
ismerik (ez már a három millió forintos kér-
dés kategóriája), a 19. század legnagyobb
orosz nyelvésze volt. 1862-ben jelent meg
háromkötetes szótára, amelyben az állítóla-
gos bolsevik köszönés, a „zdravsztvujtye“
már szerepel. 

Ez a kedvesen jellegzetes orosz köszön-
tés már csak azért sem lehetett bolsevik,
mert Lenin a szótár megjelenése után,
nyolc évvel késõbb látja meg a napvilágot.
Zdravsztvujtye!

A MAGYAR TÕKÉS PÁRTOK EGYSÉGE
KOSZOVÓ ÜGYÉBEN

Ha már a külpolitikánál tartunk, hadd mond-
jam, hogy már megint lefeküdtünk az ameri-
kaiaknak. Pedig nem indult rosszul. Amagyar
külügyminiszter eleinte egyáltalán nem lel-
kesedett, hogy Koszovó független lesz. 

Illetve, önmagától nem lesz független,
hanem az albánok kikiáltják a függetlenségét.
Akkoriban még a németek is azt mondták,
hogy nem kellene elkapkodni. Végül is mi
lesz szegény Európával, ha ütre-tütre minden-
ki függetlenné válhat? Az amerikaiak kez-
dettõl fogva nyomták a szöveget, és beetették
a németeket is. A spanyolok talán még ma is
állják a sarat, ami érthetõ is, mert nekik spe-
ciel elég kellemetlen lenne, ha Baszkföld kiki-
áltaná a függetlenségét. 

Sarkozy elnök úr volt szerintem az, aki új
típusú USA-barátságával eldöntötte az ügyet.
Az EU zöme odaállt az albánok mellé. De mi
a jó ebben nekünk, magyaroknak? Göncz
Kinga azt mondja, hogy az a jó, hogy nem
csak az albánok lesznek függetlenek, hanem
majd az albánok területi autonómiát adnak az
ottani szerbeknek. Ez azért jó a miniszter asz-
szony szerint, mert a szerbek nem menekül-
nek el, a határontúli magyaroknak meg prece-
dens értékû példa lesz. Kedves miniszter
asszony, a koszovói szerbekkel is meg tetszett
ezt beszélni? Én, ha koszovói szerb lennék, az
albánok kérdését sem hinném le, nemhogy a
válaszukat. És még valami. Ha arra tetszik
gondolni, hogy majd a vajdasági magyarok e-
zen az alapon kibulizzák az autonómiájukat,

szerintem tévedni tetszik. Koszovó fontos a
NATO-nak, mert stratégiai helyen van. A
vajdasági magyarok nem fontosak a NATO-
nak. Szomorú, hogy a magyar kormány egy-
értelmûen lefekszik az amerikaiaknak, és elis-
meri az albánok kierõszakolt lépését. Még
szomorúbb, hogy az összes magyar parla-
menti párt ezzel egyetért.

LEGSZEBB ÖRÖMAKÁRÖRÖM

Legszebb öröm a káröröm. Bevallom töre-
delmesen, hogy éreztem némi örömet a múlt
szombaton, amikor Magyar Bálint, SZDSZ-
es fõmufti magyarázkodásra szorult az
SZDSZ elnökválasztása ügyében. Egykori
osztálytársam kénytelen volt bevallani, hogy
az SZDSZ kongresszusán tényleg szavaztak
olyanok is, akiknek sok mindenhez volt jo-
guk, de szavazni éppenséggel nem. Innen to-
vább Magyar Bálint már mesélhet akármit,
senki sem hiszi el. 

Az ügyet egy borsodi SZDSZ-es indította
el, azt állítva, hogy Kóka Jánost szabálytala-
nul választották meg. Mondhatnánk azt, hogy
tök mindegy, ki az SZDSZ elnöke, mindegyik
rohadt kapitalista. 

Ebben van igazság, de a valóság cizel-
láltabb. Kóka annak a híve, hogy az SZDSZ-
nek és az MSZP-nek mindenáron együtt kell
mennie. Na nem azért, hogy szegény né-
pünknek Valentin napon örömet okozzanak,
hanem azért, mert a két kormánypárt mögött
álló külföldi és magyar nagyvállalkozói réteg
érdekeit ma ez szolgálja legjobban. Ha még
mindig nem érted a finom célzást, lefordítom.
Így lehet a legtöbbet lenyúlni az állami pénze-
kbõl, a magánbiztosítási rendszer beveze-
tésébõl. 

Fodor sem a tõke ellenfele, ne legyen illú-
ziód, de õ tudja, hogy a Gyurcsány-Kóka-
kormány oly mértékben elment a multik ki-
szolgálásában, hogy ebbe az SZDSZ belebuk-
hat. Fodor álláspontjából akár egy Fidesz-
SZDSZ együttmûködés is következhetne, bár
ehhez napjában többször meg kellene küzdeni
a kölcsönös hányingerrel. Igen ám, de ha
Fodor Gábor lenne az elnök, és akár csak
kacsingatna is a Fideszre, mi lenne azzal a jó
kis haszonnal, amit a szocliberális nagytõke
remél a kórház-privatizációból?

THÜRMER GYULA

BALSZEMMEL
Thürmer Gyula

MI A BAL SZEMÜNKKEL NÉZÜNK A VILÁGRA. ÍGY SOK MINDENT ÉSZREVESZÜNK, AMIT CSAK

A JOBB SZEMÜNKKEL NEM LÁTNÁNK. MÁSKÉNT IS LÁTJUK A VILÁGOT, MONDJUK ÚGY,
BALSZEMMEL. EZUTÁN MINDEN SZÁMUNKBAN ELMONDJUK, MIKÉNT IS LÁTJUK AZ ÉPPEN

ESEDÉKES ESEMÉNYEKET A SAJÁT POLITIKAI ÉRTÉKÍTÉLETÜNK ALAPJÁN, BALSZEMMEL. 
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A Munkáspárt és a Baloldali Front egri szer-
vezete február 4-én és 5-én közösen tartott alá-
írásgyûjtéssel és sajtótájékoztatóval egybekötött
kitelepülést Heves megye központjában, a híres
és forgalmas Dobó téren. Az akció nagyon
sikeresnek bizonyult. Az elsõ napon nagy fi-
gyelmet keltett a vörös zászlókkal és aláírás-
gyûjtésre buzdító feliratokkal teletûzdelt asztal,
körülötte fiatal tagjainkkal. A sajtótájékoztatóra
eljött többek között a TVEger, az Egri Rádió és
a Miskolci Rádió is, valamint több internetes
hírportál is leközölte a kitelepülésünket. 

Hangsúlyoztuk a népszavazás szociális sú-
lyát, és felhívtuk az embereket, hogy ne dõl-
jenek be a kormány népszavazást lejárató kam-
pányának. Az aláírások is szépen gyûltek, szó-
rólapjaink is gyorsan fogytak. A rossz idõ elle-

nére sok volt az ér-
deklõdõ. Többen is di-
csértek minket, nem-
csak mert mi tettekben
is kiállunk az emberek
mellett, nem szavak-
ban, mint a nagy pár-
tok, hanem az egri
szervezet gyors és az
interneten egyre nép-
szerûbb reagálása mi-
att is az SZDSZ szo-
cializmust lejárató kampányáról. Ami rendkívül
pozitív tapasztalat, hogy Egerben úgy látszik, a
már több féléves szorgalmas munka meghozta
Baloldali Frontnak a gyümölcsöt: a szervezetet
ismerik és elismerik.  

Az aktív propaganda, a szervezetben je-
lenlévõ stabilitás és egység egyre hatékonyabbá
gyúrja mozgalmunkat Heves megyében.

KOVÁCS BALÁZS
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ALÁÍRÁSGYÛJTÉS CSEPELEN

Acsepeliek három hete - a szombat és vasárnap
kivételével - kint vannak az utcán. Gyûjtik az
aláírásokat a társadalombiztosítás üzletesítése
ellen. Fõleg a csepeli SZTK elõtt szólítják meg

az embereket. A feladat nem
nehéz, mivel a vizitdíj és a
hosszas várakozás beszé-
dessé teszi az embereket. 

Felháborodással jöttek
aláírni a tiltakozást, még sok
orvos aláíró is volt. A beszél-
getések során kiderült, hogy
az egészségbiztosító csök-
kentette járandóságukat a vi-
zitdíjból befolyó összeggel. A
lényeg az, hogy a vizitdíjjal
nem növekedett az orvosok
bevétele. Sokszor fájdalmas

volt látni, hogy mennyi ember teljesen kö-
zömbös. Akormány éppen ezt használja ki. 

A csepeliek tapasztalata szerint az aláírás-
gyûjtésnek kétféle haszna is van. Egyik az alá-

írások szaporodása, a másik, hogy sok-sok em-
berrel lehet beszélni. A csepeliek nem csináltak
titkot abból, hogy a  Munkáspárt tagjai.

Egy történet. Csepeli piac fõbejárata. Jön
egy hölgy.  Elõször húzódozik, õ semmit nem
akar aláírni, és nem is szimpatikus neki a Mun-
káspárt. Beszélgetés közben kiderül, a Csepel
Mûvekben darusként dolgozott 38 évet. A cse-
peliek rávezetik, hogy akkor mi is õ tulajdon-
képpen? Munkás! Akkor mi a kifogása a Mun-
káspárt ellen? Mielõtt elment, aláírta a tiltako-
zást, sõt ötszáz forint adományt adott a Mun-
káspártnak. 

Fiatalok jönnek az SZTK elõtt. Interneten
olvasták, hogy itt gyûjti a Munkáspárt a
tiltakozó aláírásokat, és jöttek aláírni. Holnap itt
leszünk-e? Szüleik is szeretnék aláírni, de ma
nem tudtak jönni. Másnap jöttek a szülõk is.    

GYÛLNEK AZ ALÁÍRÁSOK

SIKERES KAMPÁNY EGERBEN

A HEVESI MEGYEI FRONTTAGOK

FEGYELMEZETT MUNKA - JÓ TELJESÍTMÉNY
Az aláírásgyûjtés elsõ ütemében a legtöbb aláírást - 15 nap alatt mintegy
4 és fél ezret - a "Ferenc körúti csoport" gyûjtötte össze. (A képen a
brigád magja: Bóka József és felesége ,Bereczki Gyula, Vajda János,
Tusják János, Arató István, Verebes Józseg.)  

A„titok“ nyitja a fegyelmezett munka. Arató István régió elnök min-
dennap gondoskodott arról, hogy a kis csoport együtt legyen, kitöltse a
napi 4-5 órás penzumot az aluljáróban. Ahely igazi gyûjtõponttá vált, a
stand körül sokszor népes vitahely alakult ki. Az emberek a közeli mun-
kahelyekre, a szomszédoknak, családtagoknak láncszerûen adták to-
vább a hírt: itt a mukáspártiaknál biztos aláírhatják a népszavazást, õk
mindig kint vannak. A csoport most áttette a székhelyét a Blaha Lujza
térre. A tapasztalat, hogy a törvény ismételt megszavazása után még
mindig sokan alá akarnak írni. 
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A Munkáspárt Központi Bizottsága az
idei esztendõ kiemelt feladataként
szabta meg, hogy a Munkáspárt elnöke
keresse fel valamennyi országgyûlési
választókerületet, és segítse a KB-
képviselõink megismertetését, a párt
politikai jelenlétének erõsítését. 

Ez a munka az elmúlt héten megkezdõdött
Budapesten. Thürmer Gyula Budapesten
az Erzsébetvárosba és Józsefvárosba lá-
togatott. Ebben a két kerületben három
választókerület is van.  

A Központi Bizottság a párt köreiben
ismert személyiségekre, Gilicze Attilára,
az Elnökség tagjára, Kalocsai Kingára, a
Baloldali Front elnökére, és Arató István-
ra, a VII-VIII. kerületi régió elnökére bíz-
ta a KB-képviselõ feladatát.  Gilicze
Attila 34 éves postás, Kalocsai Kinga 22
éves egyetemista, kifejezetten fiatal em-
berek. Arató István is a párt derékhadából
való. Az elvégzendõ feladat nem egy-
szerû. A Munkáspárt 2006-ban a három
választókerület egyikében sem tudta a
kopogtatócédulákat összeszedni. A párt
nem jutott be az önkormányzatokba, s
megcsappant a párt tagsága is. 

A látogatás keretében Thürmer Gyula
felkereste a két kerület polgármesterét,
Hunvald Györgyöt (MSZP) és Csécsei
Bélát (SZDSZ). Kíséretében voltak a KB-
képviselõ jelöltek és Székely Péter, az
Elnökség tagja, nagy-budapesti elnök. A
Munkáspárt képviselõit mindenütt szívé-
lyesen fogadták, annak ellenére, hogy a
kerület politikai életében nem vagyunk je-

len. Mindkét kerület vezetõje helyeselte a
Munkáspárt azon törekvését, hogy bekap-
csolódjon a helyi politikába. Az önkor-
mányzat ülésein, szívesen látjuk a Mun-
káspártot, az anyagokat megküldjük,
mondják el véleményüket!  Ezt az ígéretet
kapták a Munkáspárt képviselõi. A pol-
gármesterek érzékeltették, hogy a kerületi
politikai pályán sokan vannak, és min-
denki készül a következõ választásokra. 

Az MSZP Erzsébetvárosban például
minden egyes önkormányzati választó-
kerületben már kijelölte a képviselõ-je-
löltjét, akiknek kötelességük rendszere-
sen járni a területet, találkozni az embe-
rekkel. Az MSZP emellett folyamatos
szakmai képzést biztosít számukra. A be-

szélgetéseken érezhetõ volt, hogy ez a-
zért nem minden, mivel az emberek „sok
negatív élményt“ kapnak az országos po-
litikától, ahol a törvényeket éppen az
MSZP-SZDSZ-többség hozza. 

A kép összetett, de a munkáspárti je-
lölteknek nem lesz könnyû dolguk, ha
meg akarnak mérkõzni a szocialistákkal.

Az elsõ budapesti nap programjába il-
leszkedett a Péterfy Sándor utcai kórház
meglátogatása is. Dr. Budaházy Emil fõ-
igazgató-fõorvos nagyon kedvesen fogad-
ta a Munkáspárt elnökét és kíséretét, és
hasznos beszélgetés folyt az egészségügy
helyzetérõl. 

Ez is jelezte, hogy nincsenek zárt ka-
puk a Munkáspárt elõtt, de ezeket a le-
hetõségeket ténylegesen ki kell használni.
A délutánt utcai sajtótájékoztató zárta az
Astoria metróállomásnál. 

„A program hasznos volt, ehhez nem
férhet kétség. Jó irányban haladunk, de
ennél sokkal gyorsabban kell haladnunk,
ha eredményt akarunk. A programot lé-
nyegében egy ember szervezte, Arató Is-
tván. Ezt a munkát akkor tanuljuk meg
igazán, ha minden KB-képviselõ kiveszi a
részét. A helyi vezetõk szívesen fogadtak
bennünket, de sajnos érzõdött, hogy ide-
genül mozgunk ezen a terepen. A Köz-
ponti Bizottság képviselõnek mindenna-
pos vendégnek kellene lenni ezeken a he-
lyeken. Nagyon fontos, hogy a többi ke-
rület tanuljon az elsõ tapasztalatokból.“ -
öszszegezte benyomásait Thürmer Gyula,
párt elnöke.

JÓ IRÁNYBAN HALADUNK, DE LASSAN

HUNVALD GYÖRGY ERZSÉBETVÁROSI POLGÁRMESTER ÉS THÜRMER GYULA

ARATÓ ISTVÁN A 6-OS RÉGIÓ ELNÖKE, CSÉCSEI BÉLA POLGÁRMESTER, THÜRMER
GYULA, A MUNKÁSPÁRT ELNÖKE ÉS KALOCSAI KINGA KB-KÉPVISELÕ
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Az elmúlt hetekben gyakran láttunk egy fia-
talembert a párt központjában. Abeérkezett
népszavazási aláírások rendezésében segí-
tett. Felelõs munka. Egy elmaradt irányító-
szám, egy rövidített városnév, és máris ér-
vénytelen lehet az aláírás. A fiatalember
Tóth Krisztián, Budapest 7. választóke-
rületében a Központi Bizottság képviselõje.

- Mi hozott a pártba, mi tart a pártban? 
- Egy kommunista ember, Németh Lajos elv-
társ. Azt mondhatom, hogy mindez a sors-
szerûség jegyében történt. Sokat segített nekem.
Õ is, a párt is. Mögém álltak, mikor szükség
volt.

A kommunista pártban szívesen tevé-
kenykedik az ember. Bármilyen téren teszek
valamit, kapok megerõsítést és kritikát is,
megerõsítõ kritikát. Törekszem arra, hogy
megfelelõen szolgáljam azt, ami van, amit
vállaltam, ami rám vár.
- Mivel töltöd a szabadidõd?
- Kizárólag olyasmivel foglalkozom, ami
érdekel. Ilyen a párttevékenység, Egy gépkocsi-
vezetõ vagy ápoló is ûzheti hivatását mûvészi
szinten. Nem vagyok elfogult a mûvészetek i-
ránt. Valamilyen dolognak a mûvészi szinten
történõ ûzése viszont érdekel.  Szeretem az ope-
raelõadásokat nézõként és a színházat szerve-
zõként, a harcmûvészetet, és mást is.

Tulajdonképpen a mai rendszer nagyon sok
mûvészembertõl vonja meg a kibontakozási
lehetõséget. Élvonalbeli színészek lakásszín-
házat képesek szervezni 20-25 nézõvel, mi-
nimál-technikával, 3 mikroportos hangosítás-
sal. Elszomorít a tény, hogy képzõmûvész éjjel-
nappali boltban eladó, képzett asztrológus
szobafestésbõl él. Mi a Belvárosi Kulturális
Körben próbálunk lehetõséget biztosítani ezek-
nek az embereknek, akik boldogan jönnek.
Szórakoztatnak, és fontos emberi értékeket
közvetítenek.  Jó lehetõség, hogy magunk mellé
állítsunk olyan embereket, akik hanyagolva
vannak. Persze, ha a régiónkban egy kopott
füvû focipálya lenne, akkor sporttevékeny-
séggel foglalkoznánk, mert az adottságokat ki
kell használni az emberek és a párt érdekében. 
- Mi a személyes tapasztalatod az elmúlt idõk
változásaival kapcsolatban?
- A dolgok folyamatban léteznek, és a
történések is folyamatszerûen mûködnek.

Az embernek ma két fronton kell helytállni:
a magánéletben és a hivatásban. Minden hely-
zetben magunkra kell, hogy találjunk. Éljünk

alkalmazkodási képességünkkel, de ha szük-
séges, akkor legyen erõnk szintet lépni. A kapi-
talizmus játékszabályait tudomásul kell venni,
de úgy, hogy azokat az erkölcsi elveket be-
tartsuk, amelyek nem tartoznak a kapitalista
szabályrendszerhez. 
- Mi a legfontosabb érték az életben, a Te
életedben?
- Soha ne adjuk fel céljainkat. Mindig azon az
úton járjunk, amit elképzeltünk. Legyünk ki-
tartóak, folytatva az önmagunkban érzett utat.
Tegyük azt, amivel nem ellenkezik belsõ meg-
gyõzõdésünk.
- Ha találkoznál az aranyhallal, mi  lenne a
három kívánságod?
- Nem jelenik meg az aranyhal. Nem kell
elérhetetlen dolgokra törekedni. Örüljünk a
létezés lehetõségének, és az egonk ne kerüljön a
dolgok fölé. Kitartással elérhetjük céljainkat,
anélkül, hogy másokat földbe taposnánk. 
- Mit olvastál mostanában? Mit néztél televí-
zióban, moziban, színházban legutóbb?
Keveset olvasok, de rendkívüli módon el-
mélyedek az olvasmányokban. Mostanában az
operák történetérõl olvasok. Szeretem az
élménybeszámolókat, kivált az alpinisták ka-
landjait, ahol emberek
szélsõséges helyzetben,
viszontagságos környe-
zeti tényezõkkel birkóz-
nak, lehetetlen erõkkel
próbálják felvenni a
küzdelmet. 

Természetesen olva-
som A Szabadságot.
Mostani formája nagyon
tetszik. Esztétikus kiad-
vány, ami tömören, egy-
szerûen, érthetõen fogal-
maz. Mindenki talál
benne olvasnivalót. Fil-
mekrõl is kérdeztél. Ra-
jongok az amerikai fil-
mekért. Szeretem, ha
egy film szórakoztató,
érdekes és inspiráló. A
mûvészfilmeket ki nem
állhatom. 
- Van vörös inged?
Persze. Egyetértek, hogy
egyenruhát vezetünk be.
Jó ötlet. Közösségerõsí-
tõ. Remélem egyre töb-
ben fogják viselni. 

- Kérlek, mondj magadról pár szót! Mivel
foglalkozol? 
- Elõször is párttag vagyok az ötös régióban.
Egyéni vállalkozóként lakáskiadással foglal-
kozom, de emellett nagyfokú érdeklõdést mu-
tatok a kertészet iránt, amit igyekszek a gya-
korlatba átültetni. Nekem nem tetszõ dolgokat
nem csinálok. Az jó, hogy együtt dolgozhatok
emberekkel. A pártmunka rendkívül izgalmas
téma és történet. Sajnos nem élünk vicces idõ-
ket. Mi fiatalok olyan lehetõségeket, önmeg-
valósítási lehetõségeket kapunk a pártban, amit
sehol máshol. Ezzel nem szabad visszaélni
senkinek.

FOGARASI ZSUZSANNA

EGY GÉPKOCSIVEZETÕ VAGY ÁPOLÓ IS ÛZHETI
HIVATÁSÁT MÛVÉSZI SZINTEN

BESZÉLGETÉS TÓTH KRISZTIÁNNAL, BUDAPEST 7. VÁLASZTÓKERÜLETÉNEK KB-KÉPVISELÕJÉVEL

TÓTH KRISZTIÁN

Tóth Krisztián 1974-ben született. Szak-
máját tekintve külkereskedelmi ügyin-
tézõ, jelenleg egyéni vállalkozóként la-
káskiadással foglalkozik. Amióta Buda-
pesten megalakultak a párt regionális
szervei, az V. és a XIII. kerületet ma-
gában foglaló régió elnökségének tagja.
Gyakran látni a párt központi rendez-
vényein.
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Március 9-én, a népszavazáson három kérdés lesz. A Munkáspárt válasza:
HÁROM IGEN!

„Egyetért-e Ön azzal, hogy az államilag támogatott felsõfokú
tanulmányokat folytató hallgatóknak ne kelljen képzési hozzájárulást
fizetniük?“ IGEN!

„Egyetért-e Ön azzal, hogy a háziorvosi ellátásért, fogászati ellátásért és a
járóbeteg-szakellátásért a jelen kérdésben megtartott népszavazást követõ
év január 1-jétõl ne kelljen vizitdíjat fizetni?“ IGEN!

„Egyetért-e Ön azzal, hogy a fekvõbeteg-gyógyintézeti ellátásért a jelen
kérdésben megtartott népszavazást követõ év január 1-jétõl ne kelljen
kórházi napidíjat fizetni?“ IGEN!

Menjünk el március 9-én és szavazzunk igennel a kérdésekre! 

HÁROM MUNKÁSPÁRTI IGEN MIT HOZNAK ÖNNEK
AZ ÜZLETI BIZTOSÍTÓK?

1. Igaz-e, hogy a magánbiztosítók olcsób-
bá teszik az orvosi ellátást? Nem, nem
igaz. Az orvosi ellátás drágább lesz, mivel

több vizitdíjat fizetünk 
drágábbak lesznek a gyógyszerek
magasabb lesz a járulékfizetés
több lesz a különköltség, mivel csak az

alapellátás lesz ingyenes.

2. Igaz-e, hogy a magánbiztosítók beve-
zetésével több pénz jut az egészségügyre?
Nem, nem igaz. Ugyanannyi vagy keve-
sebb pénz jut az egészségügyre, mint ko-
rábban, mert

az állami kiadások nem nõnek,
az a pénz, amely az OEP-tõl lett leoszt-

va, most elõször 22 egészségbiztosítási
pénztárhoz kerül, õk osztják tovább egy
meghatározott, de saját maguk által kü-
lön is szabályozott protokoll szerint. 

A biztosítók mûködtetése is pénzbe ke-
rül. A 22 pénztár mindegyikének lesz két
igazgatója, azaz 44 új, kiemelt fizetésû
ember. Lesz 3-3 tagú felügyelõ bizottság,
ez újabb 66 magas honoráriummal járó
pozíció. Ezek fejenként legkevesebb havi
1 millió forintba kerülnek. Minden pénz-
tár alkalmaz szakértõket, ez is legalább
660 ember.

3. Igaz-e, hogy jobb lesz az egészségügyi
ellátás? Nem, nem igaz. Az ellátás egyre
rosszabb lesz, mivel a biztosítók érdeke a
kevesebb költség, nagyobb haszon. Ennek
következménye:

bezárt kórházak
kevesebb orvos és ápoló
több várakozás a szakrendeléseken
egyre hosszabb várólisták a mûtétek-

nél
mind több elhalasztott mûtét.

4. Igaz-e, hogy eltûnik az orvosoknak
adott hálapénz? Nem, nem igaz, mivel 

a sorban állás megmarad
az orvosok fizetése nem nõ.

5. Igaz-e, hogy a vizitdíj és a kórházi na-
pidíj többletbevételt ad az egészségügy-
nek, amit korszerûsítésre, komfortnöve-
lésre lehet fordítani? Nem, nem igaz.

A kormány 30 milliárd forint többlet-
jövedelmet várt. A valóságban 13 milliárd
realizálódott. Ez töredéke az 1700 mi-
lliárd forintos egészségügyi költségve-
tésnek.

A kormány párhuzamosan elvont 30
milliárdot az egészségügytõl.

A NEMZETI EGÉSZSÉGÜGYI
KEREKASZTAL 2008.

FEBRUÁR 15-EI HATÁROZATAI
A NEK felhívja a magyar állampolgá-
rok figyelmét, hogy a 2008. március 9-ei
népszavazáson vegyenek részt, és az
élet, az egészség és a tudás mellett sza-
vazzanak.

1. A NEK - alapozva a több, mint 360 ezer
népszavazást támogató aláírásra - a csatolt
nyílt levéllel felkéri a Köztársasági Elnök
Urat, hogy a kormánypárti képviselõk által
ismételten megszavazott egészségpénztári
törvényt ne írja alá. Egyúttal megköszöni
azoknak a civil szervezeteknek az áldoza-
tos munkáját, amelyek a nagyszámú alá-
írás összegyûjtésében részt vettek.
2. A népszavazás, mint a demokratikus
jogrend részvételi demokráciát jelentõ

alapintézménye, mindenki számára bizto-
sítja azt a lehetõséget, hogy a társadalom-
nak fontos döntésekben közvetlenül részt
vehessen. Ezért a NEK felhívja a magyar
állampolgárok figyelmét, hogy a 2008.
március 9-ei népszavazáson vegyenek
részt, és az élet, az egészség és a tudás
mellett szavazzanak.
3. A NEK köszönetét fejezi ki az alternatív
társadalmi egészségbiztosításról szóló tör-
vénytervezet országgyûlésnek történt is-
mételt benyújtásáért.
4. A polgári engedetlenségi mozgalom
kezdeményezõi közreadták az 1. és 2. szá-
mú közleményüket, melynek megismerte-
tésében és elterjesztésében a NEK közre-
mûködik.

A NEMZETI EGÉSZSÉGÜGYI KEREKASZTAL ELNÖKSÉGE
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SZÍRIÁT FENYEGETI AZ USA

Az Egyesült Államok ismételten Szíriát
fenyegeti. Bush elnök az elmúlt héten
bejelentette, hogy szankciókat vezet be
Szíria ellen, mert szerinte „Szíria to-
vábbra is destabilizáló szerepet játszik
Libanonban.“ Gordon Johndroe, a Nem-
zetbiztonsági Tanács szóvivõje még azt
is hozzátette, hogy Szíria „továbbra is a
fõ útvonal az Irakba tartó terroristák szá-
mára“. Az amerikai vezetés azt tervezi,
hogy további szíriai számlákat fagyaszt
be, korlátozza hivatalos személyiségek
utazását az Egyesült Államokba. 

Dr. Mohsen Bilal szíriai tájékoztatási
miniszter ezzel szemben kijelentette,
hogy Szíria elítéli a terrorizmus minden
formáját, beleértve az állami terroriz-
musnak azt a formáját, amelyet Izrael
gyakorol a megszállt arab területeken.

Mohamed Saaid Bekhetan, a Baath
Arab Szocialista Párt regionális titkára
arra hívta fel a figyelmet, hogy az USA
három éve tartja megszállás alatt Irakot,
s semmiféle eredménye nincs. 

A szíriai arab nép támogatja Bashar
al Assad elnök politikáját, amely az
ország függetlenségének megvédését, az
Izrael által elfoglalt palesztin területek
felszabadítását, Szíria fejlõdését irányoz-
za elõ. 

Az Amerikai Egyesült Államok arra
használja Irak megszállását, hogy Liba-
nonban újabb feszültséggócot teremtsen.
Szíria azért nem tetszik az amerika-
iaknak, mert nem hajolnak meg az USA
elõtt, sõt Szíria vált az amerikai-izraeli
agresszív tervek elleni fellépés központi
tényezõjévé.

MIT KELL TUDNI A
MEGSZÁLLT ARAB
TERÜLETEKRÕL?

Az 1967-es arab-izraeli háborúban Iz-
rael megszállt és katonai irányítás alá
vont több olyan területet, amely vala-
melyik arab országhoz tartozott. Ösz-
szesen 66642 négyzetkilométert.

A Jordán folyó nyugati partját, Cisz-
jordániát elvette Jordániától. Területe:
5900 négyzetkilométer. 1994-ben a ka-
irói egyezmény alapján Izrael meg-
kezdte az ellenõrzési jogok átadását Pa-
lesztinának a Gaza övezetben és a Jor-
dán nyugati partján. Ciszjordánia rész-
ben ma is izraeli megszállás alatt van.

Gázai övezet (Egyiptom), 363 négy-
zetkilométer. Jelenleg a Palesztin Nem-
zeti Hatóság fennhatósága alatt álló
egyik terület.

Sínai félsziget (Egyiptom), 61 ezer
négyzetkilométer. Az 1973-as arab-
izraeli háború után Egyiptom külön-
békét kötött Izraellel, és Izrael kivonult
a térségbõl.

Golán fennsík (Szíria). Területe:
1800 négyzetkilométer. 1981-ben Izra-
el annektálta (saját területéhez csatolta)
a Golán fennsíkot. A Szíria részét
képezõ Golán ma is izraeli megszállás
alatt van.

Izrael ugyancsak megszállta a Jordá-
nia részét képezõ Kelet-Jeruzsálemet.

1978-ban Izrael megszállta Libanon
egy részét, amelyet 2000-ig tartott
megszállás alatt. 
Az ENSZ Biztonsági Tanácsának 1967.
évi 242. határozata, amelyet több alka-
lommal megerõsítettek, kötelezi Izraelt
az arab területek kiürítésére. Izrael az
USA támogatását élvezve ennek nem
tett eleget.

AMERIKAI MEGSZÁLLÓ KATONA IRAKBAN

Nem kevesebbet állít most megjelent könyvében Madeleine Albright, mint hogy
„Bush az egyik legrosszabb amerikai elnök“. Albright az USA külügyminisztere volt,
és pontosan ismeri az amerikai politikai konyhát. Az egykori elsõ számú amerikai
diplomata azt is megfogalmazza, hogy szerinte az eljövendõ amerikai elnöknek mi-
ben kellene különböznie Bushtól. „Az új elnök számára a legfontosabb prioritás,
hogy a terror elleni háború után javítsa az USA megítélését az arab és az iszlám vi-
lágban, akadályozza meg a nukleáris fegyverek továbbterjedését, foglalkozzon a kör-
nyezetvédelem kérdéseivel, mindenekelõtt a globális felmelegedés és a klíma-
változás ügyével.“

Albright szerint tárgyalásokra van szükség Szíriával, és ki kell vonni az izraeli
csapatokat az 1967-ben megszállt arab területekrõl. Az egykori külügyminiszter úgy
véli, hogy az „Irak elleni háború az amerikai külpolitika történetének legnagyobb hi-
bája“.

BUSH AZ EGYIK LEGROSSZABB ELNÖK

BASHAR AL ASSAD SZÍR ELNÖK FOGADJA NANCY PELOSIT AZ EGYESÜLT ÁLLAMOK
KONGRESSZUSÁNAK ELNÖKÉT
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1968-ban Szófiában, a bolgár fõváros-
ban rendezték meg a IX. VIT-et. Ezen
142 ország 20000 küldöttje vett részt a
„Szolidaritásért, békéért és barátság-
ért“ jelszó alatt. 

A IX. Világifjúsági Találkozó nagy nehéz-
ségek árán jöhetett csak létre. A helsinki
Fesztivál után a Nemzetközi Elõkészítõ
Bizottság úgy döntött, hogy a következõ
találkozót Európán kívül rendezi meg.
Algéria fõvárosára esett a választás,
azonban a kitûzött idõpont elõtt nem sok-
kal, 1965 tavaszán olyan belpolitikai vál-
tozásokra került sor az országban, hogy a
feszült helyzetben Algéria nem vállalhatta
a házigazda szerepét. 

A Nemzetközi Elõkészítõ Bizottság
ekkor úgy határozott, hogy a IX. VIT-et
egy évvel késõbb Ghánában rendezzék
meg. Azonban 1966 elején Ghánában ka-
tonai puccsal megdöntötték Nkrumah el-
nök haladó rendszerét, és az imperialista-
barát új kormánytól pedig természetesen
mi sem állt távolabb, mint otthont adni a
találkozónak.

A külsõ okok által elõidézett két ku-
darc következményeként nehéz helyzetbe
került a fesztiválmozgalom. Azok, akik
eddig is ellenségesen szemlélték a haladó
fiatalok imperialistaellenes demonstrá-
cióinak ezt a sorozatát, most örömmel
„temették“ el a Világifjúsági Találkozót. A
nyugati sajtókban jó néhány cikk állította,
hogy a VIT lángja kialudt, a mozgalom
elvesztette népszerûségét, a világ fiataljai
körében nincs már érdeklõdés az ilyen
találkozók iránt. Fokozott felelõsség há-
rult így a Nemzetközi Elõkészítõ Bizott-

ságra, amikor 1967 elején Bécsben ismét
összeült, hogy döntsön a IX. VIT sorsáról. 

Két szocialista ország, Bulgária és Ku-
ba ifjúsága is kész volt vállalni a találkozó
megrendezését. Figyelembe véve, hogy a
Kuba elleni amerikai blokád következté-
ben akkor még csak a szovjet és a cseh-
szlovák légitársaság gépein lehetett eljutni
a szigetországba, és így a szomszédos la-
tin-amerikai országok delegációi is kény-
telenek lettek volna Európán keresztül
utazni, a választás nem egyszerûen Ha-
vanna és Szófia között, hanem egy anyagi
okokból szûkre szabott, vagy egy valóban
tömegméretû, a mozgalom hagyománya-
inak megfelelõ találkozó között történt, az
utóbbi javára. 

A IX. VIT elõkészületeit végül ked-
vezõ körülmények segítették. A fejlett ka-
pitalista társadalmakban és a fejlõdõ or-
szágok körében a 60-as évek derekától
meggyorsult a balratolódás folyamata. A
kommunista ifjúsági szervezetek befolyá-
sának erõsödésével párhuzamosan kezdett
visszaszorulni az antikommunizmus. 

Emellett az USA vietnami agresszi-
ójának kiszélesedése
a nemzetközi ifjúsági
és diákmozgalom tör-
ténetében példátlan
szolidaritási mozgal-
mat váltott ki, mely-
ben a politikai ifjú-
sági szervezetek mel-
lett növekvõ számban
vettek részt a nemrég
még egyáltalán nem
politizáló nyugat-eu-
rópai nemzeti diák-
szövetségek is. 

Ezen a világese-
ményen a haladó
szervezetek mellett
ott volt jó néhány
szocialista, szociálde-
mokrata ifjúsági szö-
vetség küldötte is,
melyek elítélték saját
nemzetközi szerveze-
tük manõvereit, és a
VIT alapgondolatát
elfogadva mentek el
Szófiába.

A Fesztivál leglá-
togatottabb központja
a Vietnami Szolida-
ritási Centrum volt,

és a rendezvény során a DIVSZ kezdemé-
nyezésére 100.000 dollár gyûlt össze a vi-
etnami nép segítésére. A résztvevõk egy-
ségesen elítélték az arab országok elleni
izraeli agressziót, szolidaritásukról bizto-
sították a nemzeti felszabadító mozgal-
makat, az imperializmus, a gyarmatosítás
és újragyarmatosítás, a fasizmus és faj-
üldözés, a kizsákmányolás ellen harco-
lókat. Jelentõs szerepet játszottak a prog-
ramban az ifjúság szociális problémái is,
mindenekelõtt jogainak, érdekeinek vé-
delme. 

A szófiai VIT sikere választ adott a-
zokra a rosszindulatú jóslatokra, amelyek
1966-ban örömmel „temették“ a fesztivál
eszméit. Bebizonyította, hogy a világ ha-
ladó, demokratikus ifjúsága körében vál-
tozatlan az igény az ilyen találkozókra, az
elsõ ízben résztvevõ országok és szerveze-
tek nagy száma pedig a fokozódó érdek-
lõdést tanúsította. 

A IX. Világifjúsági Találkozó sikere
egyúttal minden kétséget kizáróan el-
döntötte: a világ ifjúsága tizedszer is ta-
lálkozni fog.

VILÁGIFJÚSÁGI TALÁLKOZÓ SZÓFIÁBAN

A SZÓFIAI VIT EMBLÉMÁJA

MAGYAR NÉPVISELETBE ÖLTÖZÖTT LÁNY A TUNISZI
KÜLDÖTTSÉG EGYIK TAGJÁVAL A MAGYAR RAJKÓ ZENEKAR
MUZSIKÁJÁRA TÁNCOL A IX. VIT MEGNYITÓ ÜNNEPSÉGÉÉN
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A Munkáspárt nagy-budapesti szer-
vezetei védnökséget vállaltak a Fiumei
úti sírkertben, a Munkásmozgalmi
Panteonnál található mártírsírok gon-
dozása felett. A Szabadság újságban
ezen a héten Kossa Istvánt mutatjuk
be.

Kossa István, a magyar munkásmozgalom
kiemelkedõ személyisége, az antifasiszta
ellenállás részese, az 1956-os események
egyik fontos szereplõje. 

1904. március 31-én született Balaton-
lellén. Apja napszámos volt. Árvagyerek,
akit a rokonok neveltek. Keszthelyen járt
gimnáziumba. Az elsõ világháború után
újságíró-gyakornokként dolgozott, majd
villamoskalauz Budapesten. 1922-ben be-
kapcsolódott a munkásmozgalomba, 1933
után szakszervezeti vezetõ. Az illegális
kommunista pártmunka egyik legismer-
tebb szakértõje. A kommunista párt az õ
javaslatára és részvételével használta fel a
természetjáró mozgalom kereteit a moz-
galom céljaira. A budai és a pilisi hegyek
számtalan illegális találkozónak adtak
otthont.

1942-ben a szakszervezeti funkci-
onáriusokból és kommunistákból össze-
állított hirhedt 401-es büntetõszázaddal

Ukrajnába vitték. Emlékirataiból, a "Du-
nától a Donig" címû könyvébõl a munka-
századok kegyetlen sorsát ismerhetjük
meg. 1943-ban átszökött a fronton. A
krasznogorszki antifasiszta iskola tan-
folyamára került, majd ugyanott oktató
lett. 1944-ben részt vett a KMP Moszkvai

Bizottsága akcióprogramjának
megvitatásában. 1944 novembe-
rében Szegedre, majd Budapestre
ment a moszkvai vezetõség üze-
netével. Darvas Józseffel és Or-
tutay Gyulával kereste a kapcso-
latot, hogy ideiglenes kormányt
alakítsanak. 

A háború után magas szakszer-
vezeti és állami tisztségeket töl-
tött be: volt a SZOT fõtitkára, az
MKP Központi Vezetõségének és
Politikai Bizottságának tagja,
több tárca minisztere. Részt vál-
lalt a Rákosi-korszak döntései-
nek végrehajtásában, de szemé-
lye nem kompromittálódott.  

Az 1947. évi választásokon az
MKP részérõl Veszprém megye
országgyûlési képviselõjének vá-
lasztották, és több ciklusban kép-
viselte a megye érdekeit. Jelentõs
szerepet vállalt 1947-ben a vesz-
prémi Batsányi János Népi Kol-
légium létrehozásában. 

Õ nyitotta meg a Veszprémi
Vegyipari Egyetemet. Képvise-

lõként és miniszterként sokat tett a megye
úthálózatának és közlekedésének kor-
szerûsítéséért. 

Az 1951-ben létrehozott Állami Egy-
házügyi Hivatal elsõ elnökeként tevéke-
nyen részt vett a Rákosi-korszak egyház-
politikájában, a történelmi egyházak visz-
szaszorításában. 

Késõbb az ipar egyik vezetõjeként ne-
véhez fûzõdik az 1950-es évek nagy ipa-
rosítási programjainak végrehajtása. A
korszak népszerû és ismert politikusa
volt, a dohányzási szokásáról ismert „pi-
pás miniszter“. 

A magas állami tisztségek ellenére
megmaradt egyszerû embernek. A termé-
szetjárást ekkoriban sem adta fel. Õ volt
az Országos Természetjáró Társadalmi
Bizottság elnöke.

Kossa István az 1956-os események
idején kulcsszereplõvé lép elõ. Nagy
Imre, mint tapasztalt és népszerû poli-
tikust beveszi a kormányába pénzügymi-
niszterként. Kossa azonban nem tart Nagy
Imrével. Elfogadja Kádár János felkéré-
sét, és 1956. november 4-tõl õ a Forradal-
mi Munkás-Paraszt Kormánynak a pénzü-
gyek vezetésével megbízott tagja. 

Neve sokak számára garanciát jelent.
1956 után Kossa fontos szerepet vállal a
szétzilált népgazdaság helyreállításában, a
termelés beindításában, a magyar gazda-
ság korszerûsítésében. 1965 áprilisában
halt meg      

VÉDNÖKSÉG A MÁRTÍRSÍROK FELETT: KOSSA ISTVÁN

1948. MÁRCIUSÁBAN KOSSA ISTVÁN, A MAGYAR KOMMUNISTA PÁRT POLITIKAI BIZOTT-
SÁGÁNAK TAGJA BESZÉL CSEPELEN, A WEISS MANFRÉD GYÁRBAN

KOSSA ISTVÁN ÖNÉLETRAJZI MUNKÁJA
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MI KELLA SZOCIALIZMUSHOZ?

Tamás Gáspár Miklóstól és hittársaitól mást se
hallani manapság, mint hogy a magyar szo-
cializmus nem is volt szocializmus, hanem ál-
lamkapitalizmus. Anyugati baloldali pártok azt
sugallják, hogy nem osztályharcra van szükség,
hanem „új európai politikai kultúra kialakí-
tására“. Ezek zavaros nézetek, amelyek az e-
gyéni szándékoktól függetlenül a tõke érdekeit
szolgálják, hiszen bennünket akarnak meg-
gyõzõdésünktõl és a tényleges harctól eltéríteni.
Marx  és Engels leírják nekünk, hogyan lesz a
kapitalizmusból szocializmus és azt is, hogy mi
a szocializmus lényege. 

Nem azt, hogy hogyan nézett ki pontosan
Magyarországon, a Szovjetunióban, Kínában
vagy másutt a 20. században. Ezt ugyanis nem
tudhatták. 

A Kiáltványból azt sem olvashatjuk ki,
hogy milyen lesz a 21. század szocializmusa.
Ezt nem csak Marx nem tudhatta 1848-ban,
hanem mi sem tudhatjuk 2008-ban. A lényeget
azonban, azaz minden szocialista társadalom
alapvetõ jellemzõit, tudhatjuk. Nos, nézzük,
mint mond Marx és Engels!

„Már fentebb láttuk, hogy a munkásforra-
dalom elsõ lépése a proletariátus uralkodó osz-
tállyá emelése, a demokrácia kivívása.“ Ebben
a mondatban benne van minden. A magántõke
uralmát, a kapitalizmust csak forradalom útján
lehet megdönteni. Miért? Azért, mert olyan tõ-
kést még nem hordott a föld a hátán, aki dalolva
átadná a munkásnak a gyárát, a bankját, a tõké-
jét. A tõkét nem lehet lobbizással meggyõzni,
nem lehet szép szóval jobb belátásra bírni.  Atõ-
két megdönteni lehet.

Miért kell a forradalom? Nem a szépen
hangzó jelszavak kedvéért, hanem azért, hogy a
munkás legyen a hatalom birtokosa. Más
szóval, õ legyen a parlamentben, õ döntsön
arról, hogy az ország vagyonát mire fordítsuk.
Ha ez nem történik meg, akkor a kapitalizmus
marad.

Benne van egy harmadik lényeges elem is.
A forradalom célja a demokrácia kivívása. A
demokrácia a nép hatalmát jelenti. Ha a nép

dönt az alapvetõ kérdésekben, demokrácia van,
ha nem, akkor nincs. Ma Magyarországon nem
általában van demokrácia, hanem a tõkés-
osztály számára van demokrácia. Azé a jog,
akié a pénz. Akinek van pénze, annak mindent
lehet, akinek nincs, annak semmit.

MILYEN LESZ A SZOCIALIZMUS?

Aszocializmus célja nem az, hogy sok egyenlõ,
de szegény ember legyen. Aszocializmus célja,
hogy sok egyenlõ, és jól élõ ember legyen. A
tõkés nem a mi kedvünkért mûködteti a bankot,
hanem azért, hogy neki haszna legyen. A
munkásosztálynak éppen azért kell saját kezébe
vennie a gyárakat, a bankokat, a termelõesz-
közöket, hogy azokat a saját maga javára hasz-
nosítsa. 

Mit olvashatunk Marxnál és Engelsnél? "A
proletariátus arra használja majd fel politikai
uralmát, hogy a burzsoáziától fokról fokra
elragadjon minden tõkét, hogy az állam, azaz az
uralkodó osztállyá szervezett proletariátus
kezében centralizáljon minden termelési szer-
számot, és a lehetõ leggyorsabban növelje a
termelõerõk tömegét."
A tõke kisajátítása azt jelenti, hogy a konkrét
személyektõl elvesszük a tõkét. Ha nem lesz
semmije, amivel kizsákmányolhat másokat,
már nem tõkés többé. Aszocializmus ezért nem
csupán a munkás és a tõkés ellentétét szünteti
meg, hanem általában felszámolja a kizsák-
mányolás lehetõségét. 

A szocializmus ellen ezért fog össze min-
den más kizsákmányoló réteg, mert tudják,
hogy a szocializmus az õ lételemüket szünteti
meg. "De bárminõ formát öltöttek is ezek az
osztályellentétek, valamennyi elmúlt évszázad
közös ténye az, hogy a társadalom egyik része
kizsákmányolta a másikat. Ezért nem csoda,
hogy mindezen századok társadalmi tudata,
minden változatossága és különfélesége elle-

nére, bizonyos közös formákban mozog, olyan
tudatformákban, melyek csak az osztályellentét
teljes eltûnésével fognak egészen elenyészni." -
olvashatjuk a Kiáltványban.

Itt jön Marxnál és Engelsnél egy egészen
futurisztikus gondolat. Amunkás megszünteti a
tõkést, az ellenfelét. Ha nincs, aki õt kizsák-
mányolja, akkor már neki sem a harccal kell
törõdnie, hanem csakis a társadalom értelmes
szervezésével, a gazdaság, a kultúra fejlesz-
tésével. 

"Ha a proletariátus a burzsoázia elleni
harcában szükségszerûen osztállyá egyesül,
forradalom útján uralkodó osztállyá teszi
magát, és mint uralkodó osztály a régi termelési
viszonyokat erõszakkal megszünteti, akkor e
termelési viszonyokkal együtt megszünteti az
osztályellentétnek, egyáltalában az osztályok-

nak a létfeltételeit, és ezzel saját magának, mint
osztálynak az uralmát is."

TÖRTÉNELMI KÜLDETÉS

Amunkásosztálynak tehát történelmi küldetése
van. Amunkásosztály megszünteti a kizsákmá-
nyolást, és olyan társadalmat teremt, amely
nem a tõke logikájára, hanem az emberek nor-
mális igényeire épül. 

Ma a tõke akadályozza a számítástechnika
lehetõségeinek kihasználását, mivel csak olyan
területekben érdekelt, ami neki pénzt hoz. A
környezetvédelem nem oldható meg tõkés
viszonyok között, mert a célja nem a környezet
védelme, hanem a gyarapodás. A szocializmus
képes lesz feloldani ezeket az ellentmon-
dásokat. 

"A régi polgári társadalom s a vele járó
osztályok és osztályellentétek helyébe olyan tár-
sulás lép, amelyben minden egyes ember szabad
fejlõdése az összesség szabad fejtõdésének
feltétele". - üzenik nekünk a Kommunista Ki-
áltvány szerzõi.

ELMÉLETI SAROK:
VIGYÁZAT, VESZÉLYES!

"A proletariátus arra használja majd fel politikai
uralmát, hogy a burzsoáziától fokról fokra elragadjon
minden tõkét, hogy az állam, azaz az uralkodó osztállyá
szervezett proletariátus kezében centralizáljon minden
termelési szerszámot, és a lehetõ leggyorsabban növelje
a termelõerõk tömegét."
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MEGJEGYZÉS A „HIBÁZTUNK BUDAPESTEN“ CÍMÛ CIKKHEZ
Mi, csepeliek tevõlegesen részt vettünk a XI.
kerületi kopogtatócédula-gyûjtésben. Az ered-
mény siralmas volt. Volt térképünk, (ha nem is
„dizájnos“), de a célnak megfelelt. Nem a hoz-
záállásban volt a hiba. Megkaptuk, melyik terü-
leten gyûjthetünk. 

Itt csak egy baj volt. Abban az utcában,
ahova elõször mentünk, még nem kapták meg
a kopogtatócédulát. Hat ember ment hiába. A
következõ alkalommal kifogtunk egy olyan
háztömböt, amit  nem a tulajdonosok, hanem
kizárólag bérlõk lakták. A továbbiakban nem
volt rossz a fogadtatás, de a két nagy párt ak-
tivistái már az elsõ két nap letarolták a területet.

Õk tudták, mikor melyik terület kapta meg a
kopogtatócédulát, mi nem tudtuk.

A sikertelenséghez még az is hozzájárult,
hogy az embereknek tele a puttonyuk a
politikával. Ezt támasztja alá a 33 %-os rész-
vételi arány is a szavazásnál. 67 % nem vett
részt a választáson!

Nekünk tanulságos volt e sikertelen gyûjtés.
Tudjuk, hogy a következõ választásokra ilyen
felkészületlenül nem szabad kopogtatócédulát
gyûjteni. Elõre fel kell mérni a lehetõségeket, és
nem vakon nekimenni a területnek. Nem
értekezletet kell tartani - hiszen akik részt
vesznek a kopogtatócédula-gyûjtésben, azok

nem elõször teszik ezt -, hanem megszervezni a
munkát.  Ahol megkapták a kopogtatócédulát,
azt a területet azonnal végig kell járni. Csepelen
sem jobb a helyzet a tagság körében, mint más
régiókban. De tudjuk, hogy vannak mozgatható
erõink, ha nem is sokan. A mi feladatunk és
kötelességünk, hogy ezeket az erõket gaz-
daságosan felhasználjuk, jól megszervezve a
munkájukat. Igaz ez Csepelre is, igaz ez Buda-
pestre is. Úgy érzem, hogy a megjelent cikkhez
ez még hozzátartozik

KÕSZEGINÉ BENEDEK ANNA, A CSEPELI RÉGIÓ
ELNÖKE

EGY MEGYEI PÁRTVEZETÕ GONDOLATAI
Valamelyik választás utáni megyei elnöki ér-
tekezleten - amikor „ernyedten“ ültünk - azt
mondta a párt elnöke, hogy (nem idézet)
nem szabad önsajnálkozásba és a választási
munka utáni „semmittevésbe roskadni“. A
párt is olyan, mint a hadsereg. Ha a katona
nem kap feladatot, magától biztosan nem
tesz semmit, és ezt hamar meg lehet szokni.
Feladatot kell adni, állandó munkával kell,
illetve kellene mozgásban tartani a pártot,
hogy éljen. 

Miért mondom el ezt? Most folyik a nép-
szavazásra az aláírásgyûjtés. Azt gondolhat-
nánk, mindenki érti, hogy mirõl van szó, hiszen
2004-ben mi, egyedül - minden külsõ segítség
nélkül - gyûjtöttük össze a 300 ezer aláírást a
kórházak eladása elleni népszavazásra. Most
ugyan nem mi kezdeményeztük ezt az
aláírásgyûjtést, de a mi eredeti elképzelésünk
részét képezi ez is. 

Gondolhatnánk, hogy magától értetõdõen
támogatjuk. Gondolhatnánk, mondom én.
Sajnos, nem így van! Párttagjaink - tisztelet a
kivételnek - nemcsak,  hogy nem gyûjtenek, de
olyanok is vannak, akik alá sem írják. Azt
mondják, a Fidesz-t nem támogatják. Sokan
nem is értik, mirõl is van szó. Nem értik, hogy
nem pártot, nem szervezetet támogatunk, ha-
nem ügyet, jó ügyet.  A Munkáspárt minden jó
ügyet támogat, bárki is kezdeményezi azt. Hiá-
ba bizonygatjuk, magyarázzuk, jobb esetben
elhallgatnak, de érezhetõ, hogy nem teszik
magukévá érveinket.Folytathatnám, gondolom
máshol is vannak ehhez hasonló gondok. 

Sokat gondolkodtam az utóbbi idõben
azon, hogy merre, hogyan tovább?  

Megöregedtünk, elfáradt ez a tisztességes,
becsületes kommunista gárda. Pártelnökünk
intelme igaz. Új feladatot kell adni, mozgásban
kell tartani a pártot! Igen! Feladatot még csak-
csak lehet adni, de a mozgósítás egyre
nehezebb. Az elmúlt évek elnöki látogatásai
már érzékeltették ezt a problémát, amikor is az
elnökkel történõ találkozókra egyre gyérebben
érkeztek elvtársaink. És nem azért, mert nem
akartak találkozni a párt elnökével, hanem már
nehézzé vált a mozgás, és a feledékenység is
szerepet kap. 

Sokat beszélgetek idõs elvtársainkkal, és
tapasztalataim innen származnak. Mindannyi-
unknak keresni kell a tespedtségbõl kivezetõ
utakat. Erre az írásra az motivált, hogy pró-
bálkozzunk meg egy „vitaoldal“ indításával az
újságunkban. Ezt vitaindítónak szánnám. Sok
tapasztalt, bölcs elvtársunk van, akik sok min-
dent megéltek az életben. Írjanak, javasoljanak,
adjanak ötleteket, írják meg, ha sikereik vannak,
írják meg azt is, ha elrontottak valamit, mert ha
merik vállalni a rossz kivitelezés beismerését,
az is tapasztalat másnak. 

Szóval indítsunk egy vitát. Merre, hogyan
tovább? 

Én is úgy látom, egyetértve a KB állás-
pontjával, hogy meg kell újítani a megyei ve-
zetéseket. Fiatalítani kell olyanokkal, akik fel
tudnak pörögni; van új elképzelésük, lendü-
letük; értik a kialakult társadalmi és politikai
viszonyokat, azokat tudják kezelni. 

Szükség van ránk, öregekre is, úgy gondo-
lom, de már nem az elsõ sorban! Fogyunk lét-
számban, és egyben öregedünk. Meg kell talál-
ni a megoldást a pártépítésre, és ezzel együtt a
„területfoglalást“ is. Ez utóbbi alatt értem a

„szûz-területek“ minél nagyobb csökkentését,
szervezetek létrehozását. 

Nálunk, Gyõr megyében vannak fiatalok.
Közénk kerülésük után - bennük látva a
perspektívát - gyorsan pozíciókba kerültek. Õk
is akarták, mi is megoldhatónak láttuk. 

Nagyvárosi pártvezetõk, országgyûlési
képviselõjelöltek lettek egyik napról a másikra.

Nem az elképzeléseik szerint alakultak a
dolgok, lassan-lassan visszahúzódtak. Mára
nagyfokú passzivitás tapasztalható részükrõl. A
helyzetet nekünk kell kezelni, egyénenkénti e-
lemzésre, a miértek keresésére van szükség,
hogy felerõsödjön ez a már meglévõ fiatal mag.

Az utóbbi idõkben Sopronban van remény
taglétszám növelésére. A csírái mutatkoznak
Gyõrben egy új alapszervezet megalakításának.

Ez utóbbi lehetõség éppen az utcai alá-
írásgyûjtés folyamán került látókörbe. Vas me-
gyében is körvonalazódik bizonyos elõrelépés.
Zala megye funkcionál is, meg nem is. Keszt-
helyi szervezetünket egy fiatal párttagunk tartja
életben, nagykanizsai elvtársaink a régió létre-
hozása óta „csendbe zárkóztak“. Látjuk úgy-a-
hogy a kibontakozási lehetõségeket, és tudjuk,
hogy ezeket nem megtalálni kell, hanem ki-
használni. 

A módszertani variánsokat kell keresnünk,
és nem kevésbé fontos, hogy a személyi feltétel
is meglegyen a kivitelezéshez. 

Aharmadik fontos feladat a párt derékhadát
alkotó öreg gárda tagjainak kezelése, ápolása,
mert rájuk nagy szüksége van a Munkás-
pártnak. Õk a mi gyökereink. Nélkülük nincs
Munkáspárt. 

SIPÕCZ SÁNDOR
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MUNKÁSPÁRTI
POLGÁRMESTERJELÖLT
A Jász-Nagykun-Szolnok me-
gyei Rákócziújfaluban idõközi
polgármester-választást tarta-
nak kora tavassszal, egészen
pontosan március 30-án. A
megyeszékhely közelében fek-
võ, kétezres lélekszámú te-
lepülésen lemondás miatt üre-
sedett meg a polgármesteri
tisztség.

A megyei pártszervezet
nem hagyta ki a kínálkozó le-
hetõséget: Bencsik Mihály elv-
társ, megyei elnök, aki maga is
a falu szülötte, vállalta a je-
löltséget, a környékbeli párt-
szervezetek tagjai pedig azt,
hogy összegyûjtik a jelöléshez
szükséges kopogtatócédulákat.

Összefogással egy-két nap
alatt össsze is gyújtötték. 

Gratulálunk! A Munkás-
párt jelöltjét a napokban je-
lentik be. A kampányról, a vá-
lasztásról A Szabadságban fo-
lyamatosan beszámolunk.        

MEGEMLÉKEZÉS BUDAPEST
FELSZABADULÁSÁRÓL

A MUNKÁSPÁRT NAGY-BUDAPESTI TAGSÁGA IDÉN IS MEGEMLÉKE-
ZETT FEBRUÁR 13-RÓL, A FÕVÁROS 1945-ÖS FELSZABADULÁSÁ-
RÓL. BESZÉDET SZÉKELY PÉTER NAGY-BUDAPESTI ELNÖK MON-
DOTT. A RÉSZTVEVÕK ELHELYEZTÉK A SZABADSÁG TÉRI SZOVJET
HÕSI EMLÉKMÛVÖN AZ EMLÉKEZÉS VIRÁGAIT


